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      Аннотация

    
        
          Цель работы: разработать разделы проектной документации на строительство бизнес-центра в соответствии с Постановлением Правительства РФ от 16.02.2008 N 87 (ред. от 06.05.2023) «О составе разделов проектной документации и требованиях к их содержанию» и актуальными нормативными документами. В рамках исследовательской части проведен анализ эффективности применения аутригерных конструкций при сейсмическом воздействии. В результате выполнения квалификационной работы разработаны разделы проектной документации для 26-этажного здания бизнес-центра. По результатам расчетов в исследовательской части применение аутригерных конструкций при сейсмическом воздействии принято эффективным.
        

        
          The goal of the work is to develop sections of project documentation for the construction of a business center in accordance with the Decree of the Government of the Russian Federation dated 16.02.2008 N 87 (ed. from 06.05.2023) "On the composition of sections of project documentation and requirements for their content" and relevant regulatory documents. As part of the research part, an analysis of the effectiveness of the use of outrigger structures under seismic impact was carried out. As a result of the qualification work, sections of the project documentation for the 26-storey building of the business center were developed. According to the results of calculations in the research part, the use of outrigger structures under seismic influence is considered effective.
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